



青海省统计局 · 编
国家统计局青海调查总队

年鉴

2009年青海统计年鉴
QINGHAI STATISTICAL YEARBOOK 2009



 **中国统计出版社**
China Statistics Press



青海省统计局 编
国家统计局青海调查总队

年鉴

2009年青海统计年鉴
QINGHAI STATISTICAL YEARBOOK 2009

江苏工业学院图书馆
藏书章



中国统计出版社
China Statistics Press

(京)新登字 041 号

© 中国统计出版社。

版权所有。未经许可,本书的任何部分不得以任何方式在世界任何地区以任何文字翻印、拷贝、仿制或转载。

Copyright © CHINA STATISTICS PRESS

All rights reserved. No part of the publication may be reproduced or transmitted in any form or by any means, electronic or mechanical, including photocopying, recording, or any information storage and retrieval system, without written permission from the publisher.

图书在版编目(CIP)数据

青海统计年鉴. 2009/青海省统计局,国家统计局青海调查总队 编.

—北京:中国统计出版社,2009.8

ISBN 978-7-5037-5681-8

I. 青… II. ①青…②国… III. 统计资料-青海省-2009-年鉴 IV. C832.44-54

中国版本图书馆 CIP 数据核字(2009)第 050486 号

青海统计年鉴-2009

作 者/青海省统计局,国家统计局青海调查总队

责任编辑/郑森森 罗 浩

E-mail/yearbook@stats.gov.cn

责任校对/陈宇祺

封面设计/施元杰

出版发行/中国统计出版社

通信地址/北京市西城区三里河月坛南街 57 号 中国统计出版社

邮 编/100826

电 话/(010)63376907

印 刷/青海省统计局印刷厂

经 销/新华书店

开 本/890×1240 毫米 1/16

字 数/40 万字

印 张/42.8

印 数/1-1000 册

版 别/2009 年 8 月第 1 版

版 次/2009 年 8 月第 1 次印刷

书 号/ISBN 978-7-5037-5681-8/C·2208

定 价/320.00 元(不含邮寄费)

中国统计版图书,版权所有,侵权必究。

中国统计版图书,如有印装错误,本社发行部负责调换。

编 辑 说 明

《青海统计年鉴 2009》是一本全面反映青海省国民经济和社会发展的资料工具书。本书收录了 2008 年青海经济和社会各方面的统计数据,同时又增加了体现经济和社会协调发展的反映资源与环境变化的资料。

全书内容分 27 个篇目,即:公报、特载、综合、资源与环境、人口、从业人员和职工工资、人民生活、物价、能源生产与消费、固定资产投资、财政金融和保险、农业、工业、建筑业、交通运输和邮电通信、国内贸易、对外经济贸易和旅游、科技、教育和文化、卫生体育、其他社会活动、城市基本情况、企业资料、月度资料、全国各地区主要经济指标及排序、民族地区 and 各县主要经济指标等。

统计表中使用符号:“…”表示数据不足本表最小单位;“空格”表示无该项指标数据或该项指标数据不详;“#”表示总指标的其中项数据。读者在使用统计资料时,凡与本年鉴有出入的,均以本年鉴为准。

本《年鉴》是青海省统计局和国家统计局青海调查总队共同努力的结果,也是全省各条战线上广大统计干部辛勤劳动的成果,是集体智慧的结晶。在编辑出版、印刷、发行过程中,得到了中国统计出版社等许多单位及有关同志的大力支持,在此一并表示衷心感谢!

《青海统计年鉴》公开出版以来,受到了国内外广大读者的关心和支持,对本年鉴的内容和编辑工作提出了许多宝贵的意见,对此我们深表谢意。由于我们水平有限,疏误之处在所难免,欢迎各界人士随时对不足之处给予批评和指正,帮助我们进一步提高和改进统计年鉴的编辑水平,更好地为广大读者服务。

《青海统计年鉴 - 2009》编辑委员会

Editor's Explanatory Notes

Qinghai Statistical Yearbook 2009 is an annual statistical publication, which reflects comprehensively the economic and social development of Qinghai. It covers data for 2008 in various aspects of economic and social statistics, at the same time, increases information of resources and environmental changes reflected economic and social harmonious development.

The Yearbook contains twenty – seven chapters : Communique, Special Articles, General Survey, Resources and Environment, Population, Employment and Wages, People's Living Conditions, Price Indices, Energy Production and Consumption, Investment in Fixed Assets, Finance and Insurance, Agriculture, Industry, Construction, Transport, Postal and Telecommunication Services, Domestic Trade, Foreign Trade, Economic Cooperation and Tourism, Science and Technology, Education and Culture, Public Health and Sports, Other Social Activities, General Survey of cities, Records of Enterprises, Monthly Data, Main Economy Indices and Order of the Different Parts of the Country and Main Economic Indicators in Autonomous Regions.

Notations used in the yearbook: “...” indicates that the figure is not large enough to be measured with the smallest unit in the table; (blank space) indicates data are unknown, or are not available; “#” indicates a major breakdown of the total. When readers use statistical information, they should be based in this Yearbook if there is difference from this Yearbook.

The “Yearbook” is outcome of joint efforts of Qinghai Bureau of Statistics and Survey Organization of National Bureau of Statistics, is fruit of the hard work of majority of statistics cadres on all fronts of the province, and is the crystallization of collective wisdom. In editing and publishing, printing, distribution process, the yearbook has received great support from China Statistics Press, many units and comrades. We acknowledge their help to the book.

Qinghai Statistical Yearbook has received concern and support of the readers at home and abroad for the content and edit of the Yearbook of many valuable suggestions since published, which we are grateful. Because of our limited level, Mistakes are inevitable. Welcome people from all walks of life to give us the criticism and correction for our inadequacies at any time in order to help us further enhance and improve the editorial level of statistical yearbook, and served readers better.

Qinghai Statistical Yearbook 2009 Editorial Board

《青海统计年鉴 - 2009》编辑委员会

编委会:

主 任:侯碧波 张小军

副 主 任:王玫林 陈 伟 赵玉华 杨 瑶 李积文 王小军 徐学初

编辑委员:(按姓氏笔划为序)

马晓红 马常虎 王伟清 王 燕 史可林 旦增项杰

李兴华 李培林 朱伟庆 祁焕龙 刘春环 刘文斌

沈 宏 陈 宏 陈玲莉 宋海祥 张光明 易 丰

郭增福 郭 霞 秦凤云 康 玲

编辑部:

总 策 划:侯碧波 李积文

总 编 辑:康 玲 沈 宏

副总编辑:梁 红 成小梅

责任编辑:郑淼淼

执行编辑:陈宇祺

编辑人员:(按姓氏笔划为序)

马小花 马文元 王 平 王 鹤 毛丽青 艾卓玛措

祁延生 李 萍 李 辉 杜文虹 吴栋仁 陈小平

陈 峰 沙鹏洲 张 萍 张茹霖 范丽莉 赵昌琼

赵淑芹 贺建华 郭文杰 郭丽欣 梁 红 廖 霞

颜 力 樊光荣

英文翻译:王 鹤

统计制图:秦永娟

电子排版:陈宇祺 铁 辉 陈 强 张 林 王 颖 谢占兰

光盘责任编辑:王立群

光盘制作:铁 辉

封面设计:施元杰

QINGHAI STATISTICAL YEARBOOK – 2009

NAME LIST OF EDITORIAL BOARD

Editorial Board:

Chairman: Hou Bibo Zhang Xiaojun

Vice – Chairmen: Wang Meilin Chen Wei Zhao Yuhua Yang Yao Li Jiwen Wang Xiaojun Xu Xuechu

Members of Editorial Board: (in order of the number of strokes of the Chinese character of the surname)

Ma Xiaohong	Ma Changhu	Wang Weiqing	Wang Yan	Shi Kelin
Danzengxiangjie	Li Xinghua	Li Peilin	Zhu Weiqing	Qi Huanlong
Liu Chunhuan	Liu Wenbin	Shen Hong	Chen Hong	Chen Lingli
Song Haixiang	Zhang Guangming	Yi Feng	Guo Zengfu	Guo Xia
Qin Fengyun	Kang Ling			

Editorial Department:

Chief Planner: Hou Bibo Li Jiwen

Editor – in – chief: Kang Ling Shen Hong

Associate Editors – in – chief: Liang Hong Cheng Xiaomei

Responsible Editor: Zheng Miaomiao

Executive Editor: Chen Yuqi

Editorial Staff : (in order of the number of strokes of the Chinese character of the surname)

Ma Xiaohua	Ma Wenyuan	Wang Ping	Wang He	Mao Liqing
Aizhuomacuo	Qi Yansheng	Li Ping	Li Hui	Du Wenhong
Wu Dongren	Chen Xiaoping	Chen Feng	Sha Pengzhou	Zhang Ping
Zhang Rulin	Wu Bin	Fan Lili	Zhao Changqiong	Zhao Shuqin
He Jianhua	Guo Lixin	Liang Hong	Liao Songping	Yan Li
Fan Guangrong				

English Translator: Wang He

Statistical Graphics: Qin Yongjuan

Electronic Composition: Chen Yuqi Tie Hui Chen Qiang Zhang Lin Wang Ying Xie Zhanlan

Responsible Editor of CD – ROM: Wang Liqun

CD – ROM Designer: Tie Hui

Cover Designer: Shi Yuanjie

中国统计出版社最新图书简目
(仅供参考,以最后出书为准)

统计资料

中国统计年鉴 - 2009	中国统计摘要 - 2009	国际统计年鉴 - 2009
2009 中国发展报告	中国第三产业统计年鉴 - 2009	中国区域经济统计年鉴 - 2009
长江和珠江三角洲及港澳特别行政区统计年鉴 - 2009	中国社会统计年鉴 - 2009	中国城市统计年鉴 - 2008
中国劳动统计年鉴 - 2009	中国人口和就业统计年鉴 - 2009	中国工业经济统计年鉴 - 2009
中国建筑业统计年鉴 - 2009	中国房地产统计年鉴 - 2009	中国能源统计年鉴 - 2009
中国商品交易市场统计年鉴 - 2009	中国贸易外经统计年鉴 - 2009	中国基本单位统计年鉴 - 2009
中国民政统计年鉴 - 2009	中国农村统计年鉴 - 2009	中国农产品价格调查年鉴 - 2009
中国建制镇统计资料 - 2009	中国教育经费统计年鉴 - 2008	中国农村贫困监测报告 - 2009
中国高技术产业统计年鉴 - 2009	中国科学技术协会统计年鉴 - 2009	工业企业科技活动资料 - 2009
全国农产品成本收益资料汇编 - 2009	中国棉花年鉴 - 2007/2008	中国城市(镇)生活与价格年鉴 - 2009
中国县(市)社会经济调查年鉴 - 2009	中国农村住户调查年鉴 - 2009(中、英文)	中国农村全面建设小康监测报告 - 2009
中国国内生产总值核算历史资料(1952 - 2004)	中国季度国内生产总值核算历史资料(1992 - 2005)	中国零售和餐饮业连锁企业统计年鉴 - 2009
大中型批发零售和住宿餐饮企业统计年鉴 - 2009	2005 年中国 1% 人口抽样调查系列资料	第二次全国残疾人抽样调查资料系列

2009 年省级综合统计年鉴系列

北京 天津 河北 山西 内蒙古	辽宁 吉林 黑龙江 上海 江苏	浙江 安徽 福建 江西 山东
河南 湖北 湖南 广东 广西	海南 重庆 四川 贵州 云南	西藏 陕西 甘肃 青海 宁夏
新疆 新疆生产建设兵团		

2009 年市(县)级综合统计年鉴系列

石家庄 唐山 邯郸 太原 大同	长治 阳泉 晋城 朔州 晋中	运城 忻州 临汾 呼和浩特
包头 沈阳 大连 长春 吉林市	四平 延吉 哈尔滨 齐齐哈尔	黑龙江垦区 上海浦东新区
苏州 无锡 常州 徐州 南通	盐城 镇江 江阴 丹阳 杭州	宁波 绍兴 台州 舟山 温州
金华 嘉兴 衢州 安庆 福州	福州经济技术开发区	厦门经济特区 南昌 上饶
济南 青岛 潍坊 东营 郑州	洛阳 三门峡 南阳 武汉 宜昌	十堰 荆州 黄冈 长沙 广州
东莞 惠州 深圳 桂林 南宁	柳州 来宾 河池 海口 成都	贵阳 昆明 西安 庆阳 银川
乌鲁木齐 吐鲁番		

“十一五”规划教材

非参数统计 医学统计学	概率论与数理统计 统计学	现代金融投资统计分析
多元统计分析 经济计量学教程	应用时间序列分析	统计指数理论及应用
统计数据处理概论	质量管理统计方法 社会统计学	多元统计分析实验
企业经营管理统计	市场调查与预测	统计学原理(非统计专业使用)
统计学:从数据到结论	国民经济核算教程(国民经济统计学)	概率论与数理统计(经济、管理类专业使用)

重点图书

新中国六十年	挑大学选专业 2010—高考志愿填报指南	挑大学选专业 2010—考研择校指南
--------	----------------------	--------------------

欲购以上图书请与中国统计出版社发行部联系

电话:(010)63376907 63376908 同辑行书店电话:68783171 68783172

通讯地址:北京市西城区三里河月坛南街 57 号 邮政编码:100826

一、特载

Special Articles

2008 年青海省国民经济和社会发展统计公报	(1)
Statistic Bulletin on the Development of Society and Economy in Qinghai (2008)	
政府工作报告	(6)
Work Report of Government	
青海省 2008 年国民经济和社会发展计划执行情况和 2009 年计划草案的报告	(14)
Report on the Performance of Development Program of National Economy and Society of Qinghai Province in 2008 and Program Draft in 2009 (Abstract)	
青海省 2008 年财政预算执行情况和 2009 年财政预算草案的报告	(20)
Report on the Performance of Financial Budget in 2008 and the Financial Budget Draft in 2009 (Abstract)	
2008 年青海统计工作大事记	(26)
Main Statistic Work in Qinghai (2008)	
2008 年青海调查总队大事记	(29)
Main Statistic Work of NBS Survey Office in Qinghai (2008)	

二、综合

General Survey

2-1 各部门机构数	(3)
Grass-roots Units in Various Sectors	
2-2 主要年份国民经济和社会发展总量与速度指标	(4)
Principal Aggregate Indicators on National Economic and Social Development and Growth Rates in Main Years	
2-3 主要年份国民经济和社会发展结构指标	(12)
Structural Indicators on National Economic and Social Development in Main Years	
2-4 主要年份国民经济和社会发展比例和效益指标	(15)
Indicators on Proportions and Efficiency on National Economy and Social Development in Main Years	
2-5 主要年份平均每天主要社会经济活动	(18)
Selected Indicators on Average Daliy Social and Economic Activities in Main Years	
2-6 主要年份人均主要工农业产品产量	(19)
Per Capita Output of Major Industrial and Agricultural Products in Main Years	
2-7 主要年份总产出	(21)
Gross Output in Main Years	
2-8 主要年份总产出指数	(22)
Indices of Gross Output in Main Years	
2-9 主要年份总产出指数	(23)
Indices of Gross Output in Main Years	
2-10 主要年份生产总值	(24)
Gross Domestic Product in Main Years	
2-11 主要年份生产总值构成	(25)
Composition of Gross Domestic Product in Main Years	
2-12 主要年份生产总值指数	(26)
Indices of Gross Domestic Product in Main Years	
2-13 主要年份生产总值指数	(27)
Indices of Gross Domestic Product in Main Years	
2-14 主要年份第三产业增加值	(28)
Value-added of the Tertiary Industry in Main Years	
2-15 主要年份第三产业增加值构成及指数	(30)
Composition and Indices of Value-added of the Tertiary Industry in Main Years	
2-16 三次产业贡献率	(32)

Share of the Contribution of the Three Strata of Industry to the Increase of GDP

2-17 三次产业对生产总值增长的拉动 (33)

Contribution of the Three Strata Industry to GDP Growth

2-18 1990-2008 年生产总值构成项目 (34)

Components of Gross Domestic Product (1990-2008)

2-19 1990-2008 年支出法生产总值 (35)

Gross Domestic Product by Expenditure Approach(1990-2008)

2-20 1990-2008 年生产总值消费额及构成 (36)

Consumption Expenditure and Its Composition of GDP(1990-2008)

2-21 三大需求对生产总值增长的贡献率和拉动 (37)

Share and Contribution of the Three Components of GDP by Expenditure Approach to the Growth of GDP

主要统计指标解释 (38)

Explanatory Notes on Main Statistical Indicators

三、资源与环境

Resource and Environment

3-1 全省行政区划(2008 年底) (45)

Administrative Divisions of the Province (End of 2008)

3-2 各级政府驻地海拔高程 (46)

Altitude of the Government Locations by Region

3-3 主要旅游景点海拔高程 (47)

Altitude of the Main Senics in the Province

3-4 青海省对外开放山峰 (49)

Main Mountain Peaks Opened to the Outside

3-5 主要地区平均气温(2008 年) (50)

Average Temperature of Major Districts (2008)

3-6 主要地区降水量(2008 年) (50)

Monthly Precipitation of Major Districts (2008)

3-7 主要地区平均日照时数(2008 年) (51)

Average Sunshine Hours of Major Districts (2008)

3-8 主要地区平均风速(2008 年) (51)

Average Wind Speed of Major Districts (2008)

3-9 土地利用现状(2008 年) (52)

Land Characteristics of Qinghai(2008)

3-10 西宁市土地利用现状(2008 年) (53)

Land Characteristics of Xining (2008)

3-11 海东地区土地利用现状(2008 年) (53)

Land Characteristics of Haidong Region (2008)

3-12 海北州土地利用现状(2008 年) (54)

Land Characteristics of Haibei Region (2008)

3-13 黄南州土地利用现状(2008 年) (54)

Land Characteristics of Huangnan Region (2008)

3-14 海南州土地利用现状(2008 年) (55)

Land Characteristics of Hainan Region (2008)

3-15 果洛州土地利用现状(2008 年) (55)

Land Characteristics of Golog Region (2008)

3-16 玉树州土地利用现状(2008 年) (56)

Land Characteristics of Yushu Region (2008)

3-17 海西州土地利用现状(2008 年) (56)

	Land Characteristics of Haixi Region (2008)	
3-18	矿产及产地数(2008 年)	(57)
	Number of Mineral and Habitats(2008)	
3-19	青海省保有资源储量在全国占前十位的矿种(2007 年)	(58)
	Mineral Kinds of Qinghai Mineral Ensured Reserves Within the Top Ten Places in China (2007)	
3-20	分矿种矿产资源开发利用情况(2008 年)	(59)
	Utilization Situation of Mineral Resources (2008)	
3-21	各地区矿产开发基本情况(2008 年)	(61)
	Mineral Utilization by Region (2008)	
3-22	矿产资源开发利用情况(按经济类型分)(2008 年)	(61)
	Utilization Situation of Mineral Resources (by Economic Type)(2008)	
3-23	矿产资源储量(按矿种统计)(2008 年)	(62)
	Reserves of Mineral Resources (Statistics by Minerals) (2008)	
3-24	第五次人口普查分地区的每万人拥有各种受教育程度人口	(64)
	Various Educational Population of Every 10 thousand People by Region (2000)	
3-25	第五次人口普查分地区的各种受教育程度人口和平均受教育年限	(64)
	Various Educational Population and Average Educational Length by Region(2000)	
3-26	环境基本情况(2005-2008 年)	(65)
	Basic Statistics on Environment (2005-2008)	
3-27	环境污染治理投资情况(2005-2008 年)	(68)
	Treatment of Environment Pollution(2005-2008)	
3-28	2005-2008 年城镇生活及其他污染情况	(69)
	Discharge of Pollutants from Urban Daily Life(2005-2008)	
3-29	2004-2008 年城市污水处理情况	(69)
	Sewage Treatment in Urban Areas (2004-2008)	
	主要统计指标解释	(70)
	Explanatory Notes on Main Statistical Indicators	

四、人口

Population

4-1	主要年份总人口及自然变动情况	(75)
	Population and Natural Changes in Main Years	
4-2	主要年份人口变化情况	(76)
	Changes of Population in Main Years	
4-3	主要年份人口机械变动情况	(77)
	Mechanical Changes of Popualtion in Main Years	
4-4	分地区户籍统计人口数及变动情况(2008 年)	(78)
	Household registration statistics and changes in population by Region (2008)	
4-5	主要年份少数民族人口数	(82)
	Population of Ethnic Minorities in Main Years	
4-6	人口计划生育情况(2008 年)	(83)
	Family Planning (2008)	
	主要统计指标解释	(84)
	Explanatory Notes on Main Statistical Indicators	

五、就业人员和职工工资

Employment and Wages

5-1	主要年份就业基本情况	(87)
	Employment in Main Years	
5-2	主要年份按三次产业分的年末就业人员数	(88)

	Number of Employed Persons at the Year – end by Three Strata of Industry in Main Years	
5 – 3	2007 – 2008 年按城乡分的年末就业人员数 in Urban and Rural Areas(2007 – 2008)	(89)
	Number of Employment Persons at Year – end	
5 – 4	各地区按行业分城镇单位就业人员数	(90)
	Number of Employed Persons in Urban Units at Year – end by Sector and Region	
5 – 5	城镇单位就业人员和劳动报酬(2008 年)	(91)
	Number of Staff and Earning of Employed Persons in Urban Units (2008)	
5 – 6	分地区分行业年末职工人数(2008 年)	(92)
	Number of Staff and Workers at Year – end by Sector and Region(2008)	
5 – 7	分登记注册类型和细行业年末职工人数(2008 年)	(93)
	Number of Staff and Workers at Year – end by Status of Registration and Sector in Detail(2008)	
5 – 8	国有单位分行业分地区年末职工人数(2008 年)	(96)
	Number of Staff and Workers in State – owned Units at Year – end by Sector(2008)	
5 – 9	城镇集体单位分行业分地区年末职工人数(2008 年)	(97)
	Number of Staff and Workers in Urban Collective – owend Units at Year – end by Sector(2008)	
5 – 10	其他单位分行业分地区年末职工人数(2008 年)	(98)
	Number of Staff and Workers in Other Ownership Units at Year – end by Sector and Region(2008)	
5 – 11	分行业分地区城镇单位年末女性就业人员(2008 年)	(99)
	Number of Female Employees in Urban Units at Year – end by Sector and Region(2008)	
5 – 12	分登记注册类型和细行业女性年末就业人员(2008 年)	(100)
	Number of Female Employees at Year – end by Status of Registration and Sector in Detail (2008)	
5 – 13	城镇单位就业人员变动情况(2008 年)	(103)
	Changes in the Number of Employees in Urban units (2008)	
5 – 14	主要年份分行业私营单位就业人员数	(105)
	Number of Employed Persons in Private Enterprises by Sector in Main Years	
5 – 15	主要年份分行业分城乡个体就业人员数	(105)
	Number of Employed Persons Self – employed Individuals in Urban and Rural Areas by Sector in Main Years	
5 – 16	主要年份职工工资总额和指数	(106)
	Total Wages Bill of Staff and Workers and Related Indices in Main Years	
5 – 17	主要年份职工平均工资和指数	(107)
	Average Wage of Staff and Workers and Related Indices in Main Years	
5 – 18	分行业分地区职工工资总额(2008 年)	(108)
	Total Wages Bill of Staff and Workers by Sector and Region(2008)	
5 – 19	分行业分地区职工平均工资(2008 年)	(109)
	Average Wage of Staff and Workers by Sector and Region(2008)	
5 – 20	分细行业职工平均工资(2008 年)	(110)
	Average Wage of Staff and Workers by Sector in Detail(2008)	
5 – 21	国有单位分行业分地区职工平均工资(2008 年)	(113)
	Average Wage of Staff and Workers in State – owned Units by Sector and Region(2008)	
5 – 22	城镇集体单位分行业分地区职工平均工资(2008 年)	(114)
	Average Wage of Staff and Workers in Urban Collective – owned Units by Sector and Region(2008)	
5 – 23	其他单位分行业分地区职工平均工资(2008 年)	(115)
	Average Wage of Staff and Workers in Other Ownership Units by Sector and Region(2008)	
5 – 24	职业介绍工作情况(2008 年)	(116)
	Situations of job Services(2008)	
5 – 25	主要年份城镇登记失业人员变化情况	(117)
	Changes of Urban Registered Unemployed Persons in Main Years	
5 – 26	2001 – 2008 年基本养老保险情况	(118)
	Statistics on Basic Pension Insurance(2001 – 2008)	

5-27	2001-2008 年失业保险基本情况	(118)
	Statistics of Unemployment Insurance(2001-2008)	
5-28	2005-2008 年参加生育保险人员情况	(119)
	Number of Contributors of Maternity Insurance (2005-2008)	
5-29	2007-2008 年参加工伤保险人员	(119)
	Number of Contributors of Work Injury Insurance(2007-2008)	
5-30	2006-2008 年城镇职工参加基本医疗保险人员及特殊人员情况	(120)
	Number of Urban Staff and Workers contributors in Basic Medical Care Insurance and Specials(2006-2008)	
5-31	2006-2008 年新型农村合作医疗情况	(120)
	Statistics on New Type of Rural Cooperative Medical Care of Qinghai(2006-2008)	
5-32	2006-2008 年城市居民最低生活保障情况	(120)
	Minimum Living Allowance in Urban Areas(2006-2008)	
	主要统计指标解释	(121)
	Explanatory Notes on Main Statistical Indicators	

六、人民生活

People's Livelihood

6-1	主要年份人民物质文化生活情况	(127)
	Material and Cultural of People's Living Conditions in Main Years	
6-2	1984-2008 年城镇居民人均收支指数及恩格尔系数	(128)
	Per Capita Annual Income, Expenditure and Engle Coefficient of Urban Households(1984-2008)	
6-3	主要年份城镇居民家庭基本情况	(129)
	Basic Statistics of Urban Households in Main Years	
6-4	城镇居民家庭基本情况(2008 年)	(130)
	Basic Statistics of Urban Households(2008)	
6-5	2007-2008 年城镇居民年人均现金收支平衡表	(132)
	Balance of Per Capita Cash Income and Expenditure of Urban Households(2007-2008)	
6-6	主要年份城镇居民家庭人均年购买的主要商品数量	(133)
	Per Capita Annual Purchases of Major Commodities of Urban Households in Main Years	
6-7	主要年份城镇居民家庭平均每百户年底耐用消费品拥有量	(134)
	Ownership of Major Durable Consumer Goods Per 100 Urban Households at Year-end in Main Years	
6-8	按收入等级分城镇居民家庭每百户消费品拥有量(2008 年)	(135)
	Ownership of Consumer Goods Owned Per 100 Urban Households at Year-end by Level of Income(2008)	
6-9	城镇居民住房情况(2008 年)	(136)
	Housing Conditions of Urban Households (2008)	
6-10	主要年份农村居民家庭基本情况	(137)
	Basic Conditions of Rural Households in Main Years	
6-11	主要年份农村居民按纯收入分组的户数占调查户比重	(138)
	Percentage of Rural Households Grouped by Per Capita Annual Net Income	
6-12	主要年份农村居民家庭平均每人纯收入及构成	(139)
	Composition of Per Capita Net Income of Rural Households in Main Years	
6-13	主要年份农村居民家庭平均每人生活消费总支出及构成	(140)
	Composition of Per Capita Consumption Expenditure of Rural Households in Main years	
6-14	主要年份农村居民家庭平均每人主要消费品消费量	(141)
	Per Capita Consumption of Major Consumer Goods of Rural Households in Main Years	
6-15	主要年份农村居民家庭平均每百户年底耐用消费品拥有量	(142)
	Ownership of Durable Consumer Goods Owned Per 100 Rural Households at Year-end in Main Years	
6-16	主要年份农村居民家庭平均每百户年底拥有主要固定资产	(142)
	Ownership of Main Fixed Assets Owned Per 100 Rural Households at Year-end in Main Years	

6-17 主要年份农村居民家庭住房情况 (143)
Housing Conditions of Rural Households in Main Years

6-18 分地区(县县调查数据)农村居民人均纯收入 (143)
Per Capita Net Income of Rural Households by Region

6-19 1980-2008 年农村居民家庭人均收支及恩格尔系数 of Rural Households (1980-2008) (144)
Per Capita Annual Income, Expenditure and Engle Coefficient

6-20 2001-2008 年农村贫困监测调查户人均收支情况 (145)
Per Capita Annual Net Income and Expenditure

6-21 主要年份城乡居民储蓄存款年末余额 (146)
Savings Deposit of Urban and Rural Areas at Year-end in Main Years

主要统计指标解释 (147)
Explanatory Notes on Main Statistical Indicators

七、物价

Prices Index

7-1 1978-2008 年各种价格总指数 (153)
Price Indices (1978-2008)

7-2 1978-2008 年各种价格总指数 (154)
Price Indices (1978-2008)

7-3 居民消费价格分类指数(2008 年) (155)
Consumer Price Indices by Category (2008)

7-4 2001-2008 年居民消费价格分类指数 (156)
Consumer Price Indices by Category (2001-2008)

7-5 商品零售价格分类指数(2008 年) (158)
Retail Price Indices by Category (2008)

7-6 调查市、县商品零售价格指数(2008 年) (159)
Retail Price Indices of Surveyed Cities and Counties(2008)

7-7 调查市、县居民消费价格指数(2008 年) (160)
Consumer Price Indices of Surveyed Cities and Counties(2008)

7-8 全省及调查县农业生产资料价格指数(2008 年) (161)
Price Indices for Means of Agricultural Production in the Province and Counties Surveyed(2008)

7-9 城乡居民消费价格指数(2008 年) (162)
Consumer Price Indices of Qinghai in Urban and Rural Areas(2008)

7-10 城乡商品零售价格指数(2008 年) (163)
Retail Price Indices of Qinghai in Urban and Rural Areas(2008)

7-11 全省及调查县农业生产资料定基价格指数(2008 年) (164)
Fixed Base Price Indices of Means of Agricultural production in the Province and Counties Surveyed(2008)

7-12 调查市、县居民消费价格指数(2008 年) (165)
Consumer Price Indices of Cities and Counties Surveyed (2008)

7-13 调查市、县商品零售价格指数(2008 年) (166)
Retail Price Indices of Cities and Counties Surveyed (2008)

7-14 1991-2008 年固定资产投资价格指数 (167)
Link Relative Price Indices for Investment in Fixed Assets (1991-2008)

7-15 1991-2008 年固定资产投资价格指数 (168)
A Fixed Base Price Indices for Investment in Fixed Assets(1991-2008)

7-16 1989-2008 年工业品出厂价格分行业、类别指数 (169)
PPI by Sector and Categroy(1989-2008)

7-17 1989-2008 年原材料、燃料、动力购进价格指数 (171)
Purchasing Price Indices for Raw Materials, Fuels and Power(1989-2008)

7-18 主要年份农产品生产价格总指数 (172)
 Producer's Prices Indices for Farm Products in Main Years

7-19 2003-2008 年主要农产品生产价格指数 (173)
 Producer's Prices Indices for Major Farm Products(2003-2008)

7-20 1997-2008 年西宁市区房地产价格总指数 (174)
 Price Indices for Real Estate in Xining(1997-2008)
 主要统计指标解释 (175)
 Explanatory Notes on Main Statistical Indicators

八、能源

Energy

8-1 1990-2008 年能源生产总量及构成 (179)
 Total Production of Energy and Its Composition(1990-2008)

8-2 1990-2008 年能源消费总量及构成 (180)
 Total Consumption of Energy and Its Composition(1990-2008)

8-3 综合能源平衡表 (181)
 Overall Energy Balance Sheet

8-4 1990-2008 年能源生产弹性系数 (182)
 Elasticity Ratio of Energy Production(1990-2008)

8-5 1990-2008 年能源消费弹性系数 (182)
 Elasticity Ratio of Energy Consumption(1990-2008)

8-6 分行业终端能源消费总量和主要能源品种消费量(2008 年) (183)
 Terminal Consumption of Energy and Major Variety energy consumption by Sector(2008)

8-7 1990-2008 年能源自给率 (184)
 Energy Self-sufficiency Rate(1990-2008)
 主要统计指标解释 (185)
 Explanatory Notes on Main Statistical Indicators

九、固定资产投资

Investment in Fixed Assets

9-1 2005-2008 年全社会固定资产投资 (189)
 Total Investment in Fixed Assets(2005-2008)

9-2 1985-2008 年全社会固定资产投资(按经济类型分) (190)
 Total Investment in Fixed Assets by Ownership(1985-2008)

9-3 2000-2008 年全社会固定资产投资构成及资金到位情况 (191)
 Structure and Availability of Funds of Total Investment in Fixed Assets (2000-2008)

9-4 2000-2008 年分地区固定资产投资完成额 (191)
 Actually Completed Investment in Fixed Assets by Region(2000-2008)

9-5 按地区分的全社会固定资产投资完成情况(2008 年) (192)
 Total Investment in Fixed Assets by Region(2008)

9-6 2003-2008 年城镇固定资产投资 (193)
 Total Investment in Fixed Assets in Urban Area(2003-2008)

9-7 按各种口径分 50 万元以上项目固定资产投资完成情况(2008 年) (194)
 Completion of Investment in Fixed Assets of Projects over 500 Thousand Yuan by Various Calibres (2008)

9-8 2001-2008 年按行业和四大支柱分组的城镇固定资产投资 (198)
 Investment in Fixed Assets in Urban Area by Sector and Four Pillar Industries(2001-2008)

9-9 按行业分地区的城镇固定资产投资(2008 年) (199)
 Investment in Fixed Assets in Urban Area by Sector and Region (2008)

9-10 2000-2008 年城镇固定资产投资项目新增主要生产能力 (200)
 Newly Increased Production Capacity of Investment in Fixed Assets in Urban Area(2000-2008)

9-11 1995-2008 年城镇 50 万元以上固定资产投资 (202)
Investment in Fixed Assets over 500 Thousand yuan in Urban Area(1995-2008)

9-12 按行业分城镇 50 万元施工、投产项目个数(2008 年) (203)
Number of Construction Projects over 500 Thousand Yuan under Construction and Projects Completed and Projects Put Into Use in Urban Area by Sector(2008)

9-13 城镇主要产品建设规模(2008 年) (205)
Construction Size of Main Production in Urban Area (2008)

9-14 1985-2008 年农村个人固定资产投资和建房 (206)
Individual Investment in Fixed Assets and Building Construction in Rural Areas(1985-2008)

9-15 2000-2008 年房地产开发主要指标 (207)
Main Indicators of Real Estate Development(2000-2008)

9-16 2000-2008 年按用途分房地产开发企业(单位)投资完成额 (208)
Investment Actually Completed by Enterprises for Real Estate Development by Use (2000-2008)

9-17 2000-2008 年房地产开发企业(单位)的资金来源 (208)
Sources of Funds of Enterprises for Real Estate Development(2000-2008)

9-18 2000-2008 年房地产开发建设房屋建筑面积和造价 (209)
Floor Space and Cost of Buildings Developed for Real Estate Development(2000-2008)

9-19 2000-2008 年按用途分房地产开发企业(单位)新开工房屋面积 (209)
Floor Space of Buildings Started This Year by Enterprises for Real Estate Development by Use(2000-2008)

9-20 2000-2008 年按用途分的商品房屋实际销售面积 (210)
Actually Floor Space Of Commercialized Buildings Sold by Use(2000-2007)

9-21 2000-2008 年按用途分的商品房屋实际销售额 (210)
Actually Sale of Commercialized Buildings by Use(2000-2008)

9-22 2000-2008 年按用途分的商品房屋平均销售价格 (211)
Average Selling Price of Commercialized Buildings by Use (2000-2008)

9-23 在建大中型项目基本情况(2008 年) (212)
Basic Situation of Large and Medium-sized Projects under Construction(2008)

主要统计指标解释 (213)
Explanatory Notes on Main Statistical Indicators

十、财政、金融和保险

Government Finance,Banking and Insurance

10-1 主要年份财政收支情况 (221)
Financial Revenue and Expenditure in Main Years

10-2 主要年份财政收入占国内生产总值的比重 (222)
Percentage of Financial Revenue on GDP in Main Years

10-3 2006-2008 年财政收支情况 (223)
Financial Revenue and Expenditure(2006-2008)

10-4 各时期地方财政收入主要项目 (225)
Main Items of Local Financial Revenue in Different Periods

10-5 2007-2008 年银行系统机构、人员数 (226)
Number of Institution and Employees in Bank System(2007-2008)

10-6 2000-2008 年金融机构人民币信贷收支(年底余额) (227)
RMB Credit Balance of Payments Financial Institutions at year-end (2000-2008)

10-7 主要年份金融机构人民币存款余额 (228)
RMB Deposits Balance of Financial Institutions in Main Years

10-8 主要年份金融机构人民币贷款余额 (229)
RMB Loans Balance of Financial Institutions in Main Years

10-9 主要年份金融机构人民币现金收支情况 (230)

Cash Income and Expenditure of Financial Institutions in Main Years	
10 - 10 主要年份信用合作社存、贷款年末余额	(231)
Deposits and Loans Balance of Credit Cooperatives at Year - end in Main Years	
10 - 11 资金流量表(实物交易)(2007 年)	(232)
Flow of Funds Table(Physical Transaction)(2007)	
10 - 12 2005 - 2008 年保险业务基本情况	(236)
Basic Statistics of Insurance Business(2005 - 2008)	
主要统计指标解释	(237)
Explanatory Notes on Main Statistical Indicators	
十一、农业	
Agriculture	
11 - 1 农村基本情况及乡村从业人员	(243)
Basic Statistics of Rural Laborers	
11 - 2 1978 - 2008 年农村基层组织及从业人员	(244)
Basic Conditions of Rural Grass - roots Units and Laborers (1978 - 2008)	
11 - 3 农业机械年末拥有量	(246)
Number of Agricultural Machinery at Year - end	
11 - 4 主要年份农业机械年末拥有量	(247)
Number of Agricultural Machinery at Year - end in Main Years	
11 - 5 农村电力、农田水利建设和物资消耗	(248)
Rural Electric Power, Construction of Farmland Irrigation Water Conservancy and Material Consumption	
11 - 6 1978 - 2008 年农村电力、灌溉面积、化肥施用量	(249)
Rural Electric Power, Irrigated Area and Consumption of Chemical Fertilizers (1978 - 2008)	
11 - 7 2004 - 2008 年各地区耕地面积及占全省的比重	(250)
Area of Cultivated Land and Its Ratio of Whole Province by Region(2004 - 2008)	
11 - 8 2002 - 2008 年耕地面积增减变动情况	(250)
Changing Situation of Increased and Decreased Cultivated Land(2002 - 2008)	
11 - 9 主要年份农业机械化与草原建设	(251)
Agricultural Mechanization and Grassland Construction in Main Years	
11 - 10 2000 - 2008 年水果、渔业生产情况	(251)
Production of Fruit and Fishery(2000 - 2008)	
11 - 11 农作物播种面积及种植结构	(252)
Total Sown Areas of Farm Crops and Its Planting Structure	
11 - 12 主要年份农作物总播种面积	(253)
Total Sown Areas of Farm Crops in Main Years	
11 - 13 主要年份主要农产品产量	(254)
Output of Major Farm Products in Main Years	
11 - 14 2000 - 2008 年主要农作物产品产量	(256)
Output of Major Farm Products (2000 - 2008)	
11 - 15 2000 - 2008 年林业生产情况	(257)
Basic Statistics of Afforestation(2000 - 2008)	
11 - 16 2000 - 2008 年畜牧业生产情况及主要畜产品产量	(258)
Livestock and Its Major Products(2000 - 2008)	
11 - 17 主要年份牲畜饲养情况	(259)
Number of Livestock in Main Years	
11 - 18 2001 - 2008 年畜牧业生产及经济效益指标	(260)
Production and Main Economic Benefit Indicators of Livestock (2001 - 2008)	
11 - 19 主要年份主要畜产品产量	(262)